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Minden, amit tudni kell a szociális 
ösztöndíjról!

Sziasztok! 
Kanyó Zakariás vagyok A GTK HK azaz a 
Gazdaság- és Társadalomtudományi Kar Hallgatói 
Képviseletének a Szociális Referense. Szeretettel 
üdvözlünk Titeket kedves írótársammal és szocos 
duómmal, Szőllősy Blankával, a GTK HK szociális 
bizottság vezetőjével, a lap “minden, amit  gólyaként 
érdemes tudnod a szocról” szekcióján.  
Első ránézésre nagyon ijesztőnek tűnhet   a pályázás, 
de ez a cikk rengeteg kérdésetekre választ ad. 
Gólyaként, elsősorban  3+1 fontosabb szociális 
alapú pályázat fog Titeket érinteni. 

A Rendszeres szociális ösztöndíjra való jogosultságotok a képzési formákon alapul. 
Erre akkor pályázhattok, ha teljes idejű képzésen vesztek részt, illetve államilag 
támogatott, vagy magyar állami (rész)ösztöndíjasként, vagy pedig államilag 
támogatott képzési formában kezdtétek meg a féléveteket. A   megkezdett félévetek 
alapján jogosultak vagytok a szociális ösztöndíjra  (azaz, ha időközben átkerülnél 
önköltséges képzési formára, úgy is jogosult lennél a pályázásra). Az ösztöndíj 
elnyerésének feltételei közé tartozik, hogy a pályázat elérje  a minimum ponthatárt 
, amit minden félévben az Egyetemi Szociális Bizottság határoz meg. (Ebben 
az évben ez 10 pont volt). Továbbá hiánytalanul fel kell töltenenetek  minden 
szükséges igazolást, azokon el kell végezined  az adatvédelmi kitakarásokat és be 
kell mutatni  az  igazolásokatt egy személyes bemutatáson. 

A pályázás a MŰEPER felületén zajlik, és többszöri hiánypótlási lehetőséget 
biztosítunk Számotokra.
Felmerülhet Bennetek a kérdés, “vajon mire kaphatok a pályázatban pontokat?

állandó lakhely - egyetem távolság
rászorultsági csoportok egyes esetei
tanuló vagy diákigazolványra jogosult testvérek után
háztartás jövedelmi helyzete
egészségügyi kiadások

Hatalmas segítséget fog nyújtani a pályázásban a Térítési és Juttatási Szabályzat 
3. melléklete és arra bátorítunk Titeket, hogy olvassátok el és használjátok bátran! 



Az Alaptámogatás a feljebb említett rendszeres 
szociális ösztöndíjjal együtt pályázható. A pályázás 
egyszerű, hiszen csak néhány feltételnek kell 
megfelelni, hogy megkaphassátok ezt az egyszeri, 
nagyobb juttatást.Az ösztöndíj   alapszakon az éves 
hallgatói normatíva 50%-a, tehát 83300 Ft, mesteren 
pedig 75%-a, azaz 124950 Ft . A feltételek pedig a 
következők: 

adott képzési szinten első alkalommal 
létesítsetek állami ösztöndíjas jogviszonyt

rendszeres szociális támogatásra jogosultak
 legyetek (elérjétek a minimum ponthatárt) 

rászorultsági csoportba tartozzatok

Erre külön tehát nem kell pályáznotok, viszont csak 
hiánytalan pályázattal tudjátok   elérni.

A Rendkívüli szociális ösztöndíjat olyan hallgatók figyelmébe ajánljuk 
akik:

váratlan esemény  következtében szociálisan rászorulttá váltak 
szociális helyzetében váratlan romlás történt

A pályázás itt is a MŰEPER felületén történik. Havonta új pályázatot 
írunk ki, de egy eseményre kizárólag csak egyszer  lehet leadni . Valamint 
nagyon fontos, hogy fél éven belülinek kell lennie az eseménynek. Ez 
az ösztöndíj is egyszeri juttatást jelent a pályázó számára.

Szociális alapú költségtérítés/önköltség csökkentés az önköltséges 
hallgatók számára jelent előnyt, hiszen szociális helyzetükhöz mérten 
kaphatnak 5-15% mértékű csökkentést, amennyiben elérik a minimum 
pontszámot. Erre van külön pályázat is, viszont ha önköltséges 
hallgatóként a rendszeres szociális ösztöndíj pályázatot adod le, abban 
az esetben is ugyanúgy részesülni fogsz a csökkentésből.

Most pedig kérlek fogadjátok Blanka promóciós és fun-abb részét :)

Szerző: Kanyó Zakariás



Mindenek előtt, mi is az a 
bírálói feladatkör?

A pályázás során már találkozhattatok 
vele, ugyanis a Rendszeres 
szociális ösztöndíj pályázása során 
a bírálók feladatai közé tartozik a 
pályázatok átvizsgálása a MŰEPER 
rendszeren keresztül, az esetleges 
hiánypótlásokra való felszólítás, 
valamint a személyes bemutatások 
lebonyolítása.

Sziasztok! 
Először is, én is üdvözölni szeretnék mindenkit! Ahogy 
Zaki említette, Szőllősy Blanka vagyok, a Hallgatói 
Képviselet Szociális Bizottságának vezetője.

Én foglalkozom a Szociális Bizottsággal, vagyis a bírálók 
betanításával, illetve koordinálásával. Ebben a cikkben 
szeretném Nektek bemutatni a szociális pályázatok 
bírálói feladatkörét és esetleg meggyőzni Titeket arról, 
hogy jelentkezzetek a feladatkör betöltésére.
 

Újabb fontos kérdés: Miért is 
jó bírálónak lenni?

A pályázó hallgatóknak akár a 
megélhetését is jelentheti ez az 
ösztöndíj, amelynek elérésében a 
bírálók nyújtanak segítséget, hogy 
hiánytalan pályázatot adhassanak 
le.
Remek kis csapat tud kialakulni a 
bírálók körében.
A bírálók ösztöndíjban is részesülnek 
teljesítményük alapján.:)

Hogyan lehetsz bíráló?
Az első lépés az, hogy jelentkezel az ősszel megrendezésre kerülő Tisztújító 
Fórumot megelőzően, ahol a hallgatók szavaznak.
Ezt követően egy személyes beszélgetésen szükséges részt venned, amelyet 
a GTK HK bonyolít le, hogy mi is jobban megismerhessünk. 
Az utolsó lépés pedig egy bírálói vizsga letétele, amely egy írásbeli és egy 
szóbeli részből áll, a megadott segédanyagok ismeretének és szükséges 
bírálói kvalitások vizsgálatához.



Ezek voltak a kötelező, száraz dolgok, azonban fontosnak tartom elmondani a saját 
tapasztalataimat és véleményemet is erről a feladatkörről. Bírálónak lenni ugyan 
felelősséggel jár, viszont hihetetlenül jó érzést tud kelteni az emberben, hogy igen, 
én is hozzájárultam ahhoz, hogy a hallgató elnyerhesse az ösztöndíjat. 
Emellett nekünk is jól tud jönni az ösztöndíj, amit a bírálásért cserébe kapunk. Én 
nagyon hálás vagyok ezért a feladatkörért és remélem sokatok kedvét meg tudtam 
hozni vagy esetleg elgondolkodtatni azon, hogy leadja a jelentkezését szociális 
bírálónak.:)

Amennyiben szeretnétek többet 
megtudni az ösztöndíjakról vagy a 
bírálói feladatkörről keressétek Zakit 
és engem bizalommal vagy írjatok a 
szoc@gtkhk.bme.hu e-mail címre!

Szerző: Szőllősy Blanka



Kar által hirdetett tudományos jellegű ösztöndíjak

Kari BME ösztöndíj
A Kari BME ösztöndíj a karon kimagasló szakmai és tudományos 
tevékenységgel rendelkező hallgatók számára nyújtott pályázat 
alapján elnyerhető juttatás. Az ösztöndíj minden félévben pályázható 
a MŰEPER felületén a pályázást megelőző félév eredményei 
alapján. Fontos kritériuma, hogy a pályázat során két kategóriában 
kell a pályázónak megfelelni a sikeres pályázat benyújtásához.

Kedves Hallgató!
Már benned is felmerült a kérdés, hogy miért is 
éri meg igazán GTK-snak lenni? Milyen ösztöndíj 
lehetőségekkel találkozhattok a karon? Vagy hogyan 
zajlik a sok-sok befektetett energia és munka 
jutalmazása?
Akkor ez a pár oldal neked szól! A következőkben 
szeretnénk bemutatni nektek az egyetem, de 
legfőképpen a GTK által nyújtott ösztöndíj 
lehetőségeket.

Hallgatók az oktatásért ösztöndíj
Talán jól megy a matek és mindig segítesz a többieknek megérteni 
a tananyagot? Netán te vagy az, aki penge tudással rendelkezik 
közgázból vagy esetleg számvitelből? Amennyiben szívesen 
segítenél elsajátítani a tananyagot egy hallgatótársadnak vagy a 
hallgatótársaid egy nagyobb csoportjának a Hallgatók az oktatásért 
ösztöndíj neked szól! A karon tankörvezetőként lehetőség van 
megpróbálni, milyen is a katedra másik oldalán állni, átadni az 
elsajátított tudást. Az ösztöndíj ezen hallgatóknak szól, akik segítenek 
a hallgatóknak egy egy ZH-ra vagy vizsgákra való felkészülésben. 



A fent említett ösztöndíjakon kívül számos más 
egyetem által hirdetett ösztöndíj nyerhető el.
Az ösztöndíjak célja, hogy támogassák az 
oktatási és tudományos fejlesztéseket, és 
elősegítsék a hallgatók szakmai fejlődését és 
ösztönözzék a diákságot a saját érdeklődési 
területük elsajátítására, továbbá a karért nyújtott 
közösségi tevékenységek jutalmazása és a 
hallgatói vélemény támogatása.
A GTK-n elérhető ösztöndíjakról további 
információkat olvashattok a gtkhk.hu oldalon 
vagy keressétek a HK-sokat személyesen 
vagy valamely elérhetőségükön!

.Közösségiösztöndíj
Emlékeztek még azokra az emberekre, 
akik ott voltak veletek GTK-s létetek első 
lépcsőfokainál? A Közösségi ösztöndíj 
azon hallgatók jutalmazására szolgál, 
akik valamely alszervezet (Mentorgárda, 
Rendezvényszervező csoport, Sportszervező 
csoport, Instruktorgárda) vagy szakkollégium 
(Liska Tibor szakkollégium, KommOn 
szakkollégium) tagjai. Tevékenységükkel 
nagyban hozzájárulnak a GTK-s életérzés 
megteremtéséhez, a felejthetetlen élmények 
megszerzéséhez és a szakmaiság lehető 
legszínesebb formájának megismeréséhez.

Közéleti ösztöndíj
A GTK-n pezseg a közösségi élet! Te is biztosan részt 
vettél már egy olyan eseményen, melyet szeretett 
Roller klubbunk szervezett, vagy te is viszont láttad 
magad a legmenőbb szettekben a Wigner Jenő fotókör 
oldalán. A közéleti ösztöndíj havonta ismétlődő, a 
GTK-s közéletért végzett tevékenységek jutalmazására 
szolgál. Pályázni a MŰEPER felületén keresztül 
tudsz, egy rövid tevékenység leírását követően.

Közéleti tevékenységek jutalmazása

Hangadó ösztöndíj
A legtöbben bizonyára már 
találkoztatok ezzel az ösztöndíjjal, 
ami minden év novembere 
környékén válik esedékessé. A 
sikeres pályázáshoz pedig nem 
kell mást tenned, mint   kitölteni 
az Oktatói Munka Hallgatói 
Véleményezés (OMHV) kérdőívek, 
amelyek a karunk oktatóinak 
ad visszajelzést a munkájukkal  
kapcsolatban. Emellett díjazzuk, 
ha véleményedet  fejezed  ki   
a  következő  évi  Hallgatói 
Képviseletben tevékenykedők 
személyéről a Tisztújító Fórumon 
azzal, hogy szavazatoddal 
hozzájárulsz, hogy egy olyan 
Képviselet tudjon megalakulni, 
akihez Te is bizalommal fordulsz 
segítségért. Továbbá ebben az 
ösztöndíjban díjazzuk azt is, ha teszel 
egy kicsit a saját  egészségedért is a 
Sportnapon való részvétellel.

Szerző: Darvalics Liza



Kedves Olvasó!

Először is, kiknek érdemes olvasni ezt a cikket? (Avagy kik is jogosultak a tanulmányi 
ösztöndíjra?)
Állami ösztöndíjas, teljes idejű képzésben részt vevő hallgatók részesülhetnek tanulmányi 
ösztöndíjban.
 
Mi a célja? 
A tanulmányi ösztöndíj célja pénzügyi támogatással motiválni a hallgatókat arra, hogy 
jobban teljesítsenek tanulmányilag.

Milyen átlagot kell elérnem?
A hallgatók HHCS-kba, Homogén Hallgatói Csoportokba vannak beosztva szakcsoportjuk 
és kumulált teljesített kreditindexük alapján. A következő szakcsoportok léteznek: 

Alapszakos szakcsoportok: 
KM: Kommunikáció- és médiatudomány alapszak 
KG: Üzleti közgazdaságtani alapszakok (Gazdálkodási
 és menedzsment alapszak, Nemzetközi gazdálkodás
 alapszak, Pénzügy és számvitel alapszak)
MM: Műszaki menedzser alapszak
Mesterszakos szakcsoportok:
KMMA: Kommunikáció- és médiatudomány mesterszak
PszichoMA: Pszichológia mesterszak
TanMA: Közgazdásztanár és Mérnöktanár mesterszakok
MMMSc: Műszaki menedzser mesterszak
PénzügyMSc: Pénzügy mesterszak
RGMSc: Regionális és környezeti gazdaságtan mesterszak
VSZMSc: Vezetés és szervezés mesterszak
Elsőféléves mesterszak szakcsoport: MSc Gólya
 
A szakcsoporton túl még a kumulált teljesített kreditek alapján kerülnek besorolásra a 
hallgatók az egyes HHCS-kba. 
Minden félévben és HHCS-ban külön minimum átlag van megszabva, amely az egyes HHCS-
kban tanuló hallgatók átlagát veszi átlagként. Az eredmények a gtkhk.hu-n elérhetőek.

Hunyadi-Nagy Sára vagyok, a GTK HK Oktatási referense. 
Feladataim közé tartozik a tanulmányi ösztöndíj osztásának 
levezetése és az esetlegesen felmerülő problémák korrigálása. 

Előttem számos oktatásért felelős HK-s szájából hallhattátok a 
következő mondatot: “Indul a félév, újra érkezhetnek a tanösztivel 
kapcsolatos kérdések oktatás@gtkhk.bme.hu email címre!”
Az egyszerűség kedvéért írtam számotokra egy “Tanöszti 
kisokos”-t, amelyben összefoglaltam a legfontosabb tudnivalókat 
az ösztöndíjról.



Melyik átlagot kell néznem?
A Neptun rendszerben a következő adatokat kell megnézned:
Tanulmányok -> Tanulmányi átlagok -> kiválasztod a legutóbbi aktív félévedet, rákattintasz a 
“+” jelre, és itt a következőket kell nézni:
Kreditindex - amely átlagra kapod az ösztöndíjat
Kumulált teljesített kreditek - a szakcsoportodon kívül ez a kreditszám mondja meg, hogy 
melyik HHCS-ba tartozol.

Mennyi időre nyerhető el?
Egy félév időtartamára nyerhető el (azaz 5 hónapra). 

Mikor utalják?
A kifizetések a következőképpen történnek: az első két hónap mindenképpen egyben kerül 
kiutalásra, a többi hónap kétféleképpen kerülhet kiutalásra. 
A harmadik havi külön kerül kiutalásra, a negyedik és ötödik hónapok pedig egyben érkezik. 
A két utolsó összeg már korrigált lesz. (A következő kérdésben ezt a fogalmat még kifejtem!)
A harmadik és negyedik hónap is külön kerül elutalásra, ekkor pedig az ötödik hónapban 
egyben kapják meg a hallgatók a korrigált összeget.

Mit jelent az Újonnan megítélt avagy Korrigált tanulmányi ösztöndíjosztás?
Az utolsó vagy az utolsó két hónapban korrigált ösztöndíj kerül kiutalásra. Ez az összeg 
nem lehet kisebb, mint az addigi hónapokra kiírt havi ösztöndíjak. Ekkor kerülnek kiutalásra 
az előző havi ösztöndíjai azoknak a hallgatóknak, akiknek februárban nem kerültek be az 
ösztöndíjosztáshoz szükséges tanulmányi adatai, mint például az Erasmusról visszatérő 
hallgatóknak. 

Előző félévét Erasmuson töltő hallgató jogosult az ösztöndíjra?
Igen. Az ő esetükben is az előző félévben elért 
teljesítmény kerül figyelembevételre, azonban 
mielőtt a kreditek elfogadtatásra kerülnek a BME-n, 
nem tudják megküldeni számunkra a szükséges 
adatokat. Ez a korrigált tanulmányi ösztöndíjosztás 
során történik meg, a harmadik kifizetést követően. 
Amennyiben Erasmusról visszatérő hallgató vagy, 
érdemes tudnod: “ Fellebbezni a harmadik kifizetési 
időpontot követően - a TJSZ-ben foglaltak alapján- 
van lehetőség a Neptun rendszerében leadott 026-os 
Ösztöndíj felülvizsgálati kérelem leadásával.” 

A Fórumról több információt találhattok 
a következő elérhetőségeken: 
Honlap - gtkhk.hu
Instagram - bme_gtk_hk
Facebook - BME GTK HÖK

Illetve természetesen bármilyen kérdésed 
van, keress oktatas@gtkhk.bme.hu-n;)

Szerző: Hunyadi-Nagy Sára

Kiírásra került az ösztöndíj a Neptun rendszerben, de nem történt még utalás. Mitévő 
legyek?
Mindenek előtt, kérlek ellenőrizd a bankszámlaszámodat a Pénzügyek -> Beállítások fülön. 
Amennyiben helyesen szerepel, írj az oktatas@gtkhk.bme.hu-ra a problémával kapcsolatban. 
Végső esetben pedig a harmadik fizetési időpontot követően, neked is lehetőséged van leadni 
a 026-os Ösztöndíj felülvizsgálati kérelmet.



Szerencsére a tanulmányi ösztöndíjosztás témája sok hallgatót érint a GTK-n, ezért is  szeretnénk 
hallani róla a véleményed! 

Sziasztok! 
Pinti Panka Rebeka vagyok, a GTK HK Oktatási és Szakmai 
Bizottság vezetője, illetve Kari lap-felelőse. 

Az én feladataim közé az Oktatási és Szakmai Bizottság 
tevékenysége tartozik, a GTK HK honlapjának aktualizálása, 
azaz például a ZH naptárért is én felelek. Ezen felül én segítem a 
tankörvezetőket, és szervezem meg magukat a tanköröket. 

Az idei félévben a következő tárgyakból 
keresünk tankörvezetőket: 
Matematika A1
Közgazdaságtan I.
Számvitel I.
Fizika 
Műszaki mechanika
Gazdaságstatisztika
Vagy bármilyen egyéb GTK-s 
hallgatókat érintő tantárgy
 
A pályázat részleteit a gtkhk.hu oldalon találhatod 
meg! 
Amennyiben meghoztuk a kedved, küldd el 
jelentkezésedet jelentkezes@gtkhk.bme.hu email 
címre, 2024. szeptember 20-ig! 

Ahogy már Sári is említette, keressetek minket 
bátran az oktatas@gtkhk.bme.hu email címen!
 

Szerző: Pinti Panka Rebeka

Mivel Sári bemutatta már nektek a Tanulmányi Ösztöndíjat, szeretnék én is egy 
lehetőséget bemutatni nektek, amelyet szintén ösztöndíjjal jutalmazunk. 

“Legyél Te is Tankörvezető!”: olvashatjátok a felhívást néhány plakáton a Q épületben. 
Amennyiben szívesen segítenéd fiatalabb egyetemi társaidat a nehezebb tárgyak 
teljesítésében, ezt a lehetőséget neked találták ki! 

A Tankörök célja, hogy a hallgatók könnyebben megérthessék a tananyagot, és közösen 
készüljenek a zárthelyi dolgozatokra! 



Zöld Kör

Öntevékeny körök a GTK-n? 
Találd meg a helyed!

A GTK Zöld Kör egy olyan öntevékeny kör, amelynek elsődleges célja a Wigner Jenő 
Kollégium környezetének zöldítése. A kör számára fontos elsősorban hogy a tagjait 
segítse a mindennapi fenntartható szemlélet kialakításában, de célunk edukálni kollégista 
társainkat is). 

Célunk a kollegista társaink edukálása és az, hogy segítsünk környezettudatos szokásokat 
beépíteni a csoporttagok mindennapi életébe. Megalakulásunk után rövidesen sikerült. 

Komposztálási lehetőséget  alakítottunk ki és, ennek folyamatos működtetésével is 

Kézművkör
Sziasztok, mi vagyunk a kézművkör!

Körünk azért alakult meg, hogy a kreativitásotok szabadon szárnyalhasson a GTK-n!
Elsősorban különböző kézműves jellegű foglalkozásokkal és csapatépítésekkel kezdtük, 
viszont ez nagyon hamar kinőtte magát.
Jelenleg a kör felel érte, hogy a rendezvényeink a témának megfelelő dekorációba legyenek 
felöltöztetve (láthattátok már munkásságunkat a gólyatábor feldíszítésében is:))

Előző félévben pedig elindítottuk a barkács részét 
is a körnek, aminek első projektje az eseményeken 
megtalálható fotófal megtervezése és elkészítése 
volt.

Ha felkeltette a Kézművkör az érdeklődésedet, 
akkor nagyon szívesen várunk minden jelentkezőt 
és keressetek minket bátran a @kezmuvkor instán!

foglalkozunk. Magaságyásokat is építünk, így a barkácshajlamokkal rendelkező hallgatókat 
is szívesen várjuk. 

Szeretnénk edukatív jelleggel workshopokat és előadásokat is rendezni. Szívesen fogadunk 
minden zöldítő ötletet és várjuk szeretettel a zöldülni vágyókat!
Zöld megoldások, közösségi erő – GTK Zöld Kör!

Szerző: Fecske Zsanett

Szerző: Balig Flórián



“A mi feladatunk, hogy képviseljük a hallgatók 
érdekeit”

Interjú Janó Hannával, a GTK HK elnökével
Mint hallgató nem látunk bele a Hallgatói Képviselet munkájába, és mindennapjaiba. Ebben az interjúban 
Janó Hannával, a 2023/2024-es képviselet elnökével beszélgettem a HK mindennapjairól, illetve a képviselet 
nyújtotta lehetőségekről.

Mi a Hallgató Képviselet fő feladata?
Amikor az emberek egyetemre jönnek és hallgatókká válnak, akkor nagyon sok szervezethez tudnak fordulni. 
Ezek a szervezetek a mindennapi munkájukat látják el, és nem feltétlen tudják, hogy hallgatói oldalról mik is 
az igények. A mi feladatunk, hogy képviseljük a hallgatói érdekeket.
Emellett persze sok más feladatunk is van, például az Alszervezetek koordinálása, kialakítása és megálmodása 
is a HK felelőssége. Az Öntevékeny körök és a Szakkollégiumok akik szintén hozzánk tartoznak, és segítenek 
hogy a hallgatók minél több lehetőséget kapjanak a fejlődésre. A Hallgató Képviselet az egész közösségi 
életnek az ernyőszervezete.

Mit tesz a Hallgatói Képviselet, hogy ezeknek a feladatoknak eleget tegyen? 
Mindazt, amit a HK elvégez, nem tudná egy ember megcsinálni, éppen ezért működünk egy 14+1 fős 
rendszerben. A jelenlegi képviseletet 18 tag alkotja, a feladatok mennyiségéből adódóan. A hallgatók, amikor 
találkoznak a HK munkásságával, az általában egy látványosabb rendezvény, a kari lap, vagy akár az évvégi 
Tisztújító Fórum, ahol beszámolunk a munkánkról.

Hetente hétfőnként összeülünk, ahol átbeszéljük a heti teendőket, informálódunk egymástól, majd mindannyian 
az itt szerzett információkkal folytatjuk a hetünket. Ezek az ülések minimum 2, de lehetnek akár 4 óra hosszúak 
is.  Vannak Kari Bizottsági ülések, Külső Bizottsági ülések, stratégiai bizottságok és egyéb, belső bizottságok 
is. Ilyen a Szociális Bizottság, a Oktatási és Szakmai Bizottság, illetve a Pályázati Bizottság is, amelyeken a 
képviselők aktívan részt vesznek.
Természetesen mindenkinek a saját pozíciója a legfontosabb. Ehhez kaphat a Kari Hallgatói Képviseleten 
belülről és kívülről is segítséget, hiszen van rajtunk kívül még 7 kar, ahol ugyanazok a pozíciók léteznek, mint 
nálunk. Azonos terület képviselői is összeülhetnek, megvitathatják a problémákat, és együtt találhatnak rájuk 
megoldást.

Mi a Hallgatói Képviselők motivációja a mindennapokban a megfelelő munka 
érdekében?
A legfontosabb feladatunk a hallgatók segítése. Ehhez muszáj, hogy társuljon 
egy belső motiváció is. Ez egyrészt fakadhat a közösség erejéből, amely magába 
foglalhatja a mi, GTK-s közösségünket is; de akár beszélhetünk itt Egyetemünk 8 
karának Hallgatói Képviseletéhez való tartozásról is, ki melyikben találja meg jobban 
a helyét. Az idei képviselet úgy gondolom megtalálta a itthon, a saját képviseletének 
a közegében azt az összetartozást, amely motiváló erővel rendelkezik. 

Akár az is lehet, hogy visszajelzést kapjon a munkájáról a képviselő. Ez a visszajelzés származhat a vezetőségtől, 
vagy akár a hallgatóktól is. Ha valaki folyamatosan dolgozik, azonban nem kap visszajelzést, könnyen elveszhet 
a motivációja. Ennek elkerülése érdekében a vezetőség gyakori visszajelzéseket ad a képviselők munkájával 
kapcsolatban. Ezen visszajelzések azokon a területeken, pozíciókban fontosak, amelyekbe a hallgatók nem 
feltétlen látnak bele. Az egyik ilyen például a pályázati terület. Rendezvények szempontjából, vagy éppen egy 
kari lappal kapcsolatban a hallgatóktól szükségesebb a visszajelzés. 



Hogyan jelentkezhet egy hallgató a Hallgatói Képviseletbe? 
Kicsit ketté bontanám az erre a kérdésre adott választ gólyák és felsőbb éves hallgatók számára. 
A gólyák rögtön találkozhatnak a Gólyatanáccsal, ahol találkozhatnak a HK munkásságával. Itt végig tudjuk 
követni a gólya félévüket, és nagyon sokat tudunk segíteni, amennyiben érdeklődnek a szervezet iránt. Az ő 
esetükben azt mondanám, hogy először nyugodtan érdeklődjenek a mentoraiknál, utána pedig keressék fel a 
kabala HK-saikat a kérdéseikkel. 

A felsőbb évesek általában már megnézegették a pozíciókat, és már céltudatosan pozíció iránt érdeklődnek 
–, ha pedig nem, akkor érdemes a honlapon megtekinteni őket, és amennyiben valamelyikhez kedvet kaptak, 
akkor felkeresni azt a személyt, aki a pozíciót viszi. Ha pedig az érdeklődés komolyabbá válik, mindenképpen 
keressen fel engem. 
Októberben le kell majd adni egy beszédet a kari lapba, majd ezt a Tisztújító Fórumon elmondani 
hallgatótársaiknak, amelyek után történik meg a hallgatói szavazás.

Kiknek ajánlanád, hogy adják le a jelentkezésüket a Hallgatói Képviseletbe?

„Addig nem fogod 
megismerni, milyen a HK-s 
lét, ameddig nem vagy 
képviselő. Meg kell nézni 

minden szervezetet!”

Ha szeretnéd, hogy a szervezetis lét a mindennapjaid része 
legyen, akkor a HK és az alszervezetek jó választások lehetnek 
számodra.
Ha pedig már van munkád, vagy egy időigényes hobbid, akkor 
lehet, hogy egy öntevékeny kör, vagy szakkollégium jobban 
beleillhet az életedbe. 

A Hallgatói Képviseletet régen nekem úgy mutatták be, mint 
egy “homokozó”, ahol bármit kipróbálhatsz. Fejlesztheted 
a vitakészségedet, a szociális készségeidet, ezen felül 
kapcsolatokat is építesz.

Mivel kereshetik a HK-t a hallgatók? 
Bármivel. 
Amennyiben több problémával is szembesül egy hallgató, abban az esetben érdemesebb bejönni egy 
fogadóórára, ahol személyesen adhatunk nekik tanácsot. Természetesen alapvető problémákkal email-en is 
kereshetnek minket. A mi szervezetünk az a szervezet, amely még ha nem is tudja megválaszolni a kérdést, át 
tudják irányítani ahhoz a szervezethez, aki segíthet megoldani a problémát, hiszen van rálátásunk. Bármivel 
tudnak jönni, hiszen az a feladatunk, hogy segítsünk.

Ne feledjétek követni a GTK HK-t Facebookon és Instagramon is, illetve informálódás érdekében 
látogassatok el a gtkhk.hu oldalra! 

Ahogy pedig olvashattátok, keressetek minket bátran bármilyen kérdéssel!

Szerző: Pinti Panka 
Rebeka



Alszervezeteink
Rendezvényszervező csoport

Így szól a FirstAidParty himnusza. De mikor is leszünk ott?

Csapatunk fél éve indult el ezen a minden szempontból kalandos úton, amit úgy hívnak,
rendezvényszervezés. Most alkalmunk nyílt arra, hogy veletek is megosszuk eddigi

élményeinket.

Rajtunk kívül pedig mindig mögöttünk 
áll a Képviselet két tagja, Bátai Anna a 
Rendezvényszervező Csoportvezető és 
Gubián  Ádám a Rendezvényfelelős. A 
nevünkből  könnyű kitalálni, hogy mi hozzuk 
el nektek a legnagyobb kari eseményeket, 
mint a Kari Hallgatói Napok, Félévfelezők/ 
Vizsgatemetők és a nyaranta megrendezésre 
kerülő Nyári Tábor. Ezek mellett vannak 
kisebb, a szorgalmi időszakban rendezett 
programjaink is, mint például a Sörpong Bajnokság. A gólyák félévét is bizony végigkísérjük:
 

Társszervezők vagyunk a Gólyatáborban, mi szervezzük a Gólyahajót, és a félév talán 
legjobban várt eseményét, a Gólyabált is.

Alapvető feladatunk az események megtervezése és lebonyolítása. Minden rendezvényünk
különböző, így másféle előkészületeket és helyszíni teendőket igényelnek. Minden eseményen 
máson van a hangsúly,. A kisebb buliknál inkább a helyszínen, a Kari Napok fesztiválja során 
a fellépőkön , míg a Nyári Táborban a programok minőségén.  A nagyobb
rendezvényeinken a Hallgatói Képviselet szponzorációk és partnerkapcsolatokért felelős 
tagjának segítségével szponzorokat vonunk be, hogy a rendezvény még színvonalasabbá 
váljon.

Az eseményünket bekedveled, mert én ott leszek

A FirstAidParty a BME GTK Rendezvényszervező csoportja. Egy alszervezet, ami a 
Hallgatói Képviselet felügyelete alatt működik, olyan alszervezetek mellett, mint a Mentor-
vagy az Instruktorgárda, illetve a Sportszervező Csoport. Csapatunk jelenleg tíz főből áll. 

Minden eseményen más helyszíni, illetve 
adhoc feladatokkal kell megbirkóznunk, 
de ezek legtöbbször csapatmunkával 
könnyen megoldhatóak. Van, ahol 
számlázunk, van, ahol ásunk, ragasztunk, 
vágunk, és néha előfordul, hogy egyes 



tagjaink vízvezetékszerelőnek is 
felcsapnak a Kari Napok során.  Ezek 
azok a pillanatok, amiket később újra 
és újra emlegetünk egymás között. 
Rendezvényszervezőként fontos, 
hogy nyitottak legyünk, hiszen ez 
egy kifejezetten emberközeli munka, 
azonban fontos azt is megjegyeznünk, 
hogy szervezőkként vagyunk jelen, és 
kötelezettségeink vannak. 

Persze ez nem azt jelenti, hogy mi sosem szórakozunk. Eseményeinken  a csapat tagjai előre 
megbeszélt beosztás szerint dolgoznak, így mindenki kiélvezheti az általunk szervezett 
rendezvényeket is. Emellett több esemény is van a kar életében, ami nem a Rendezvényszervező 
Csoport hatásköre alá tartozik, így ott mi is felszabadultabban szórakozhatunk.

Lassan annak is eljön az ideje, hogy a Rendezvényszervező Csoport új tagok után nézzen... És 
lehet, hogy pont téged keresünk!
Ha kicsit is érdeklődsz a rendezvényszervezés iránt, szeretnéd az eseményeket a háttérből is 
megszemlélni, vagy csak egyszerűen arra vágysz, hogy egy zseniális csapathoz tartozz, akkor 
mindenképp próbáld ki magad az RCsben.!

Hiszen ami minden nehézséget felülír, és mindannyiunk számára a legfontosabb, az 
egyértelműen a csapatunk: „tizenketten a világ ellen.” 

Olyan kapcsolatokat alakíthattunk ki az elmúlt fél évben, akár a csapaton belül, akár a többi 
szervezet tagjai közül, vagy éppen az elődeinkkel, amik minden fáradt percet ezerszeresen 
visszaadnak. Reméljük, hogy sokatoknak felkeltette az érdeklődését a First Aid Party és a 
rendezvényszervezés, és jelentkeztek majd hozzánk. Ha pedig inkább csak a pult mellől 
figyelnéd az eseményeket, reméljük hamarosan találkozunk a következő bulinkon!

Köszönjük a vezetőinknek, társainknak és a Hallgatói Képviselet minden tagjának ezt a 
félévet, Nektek pedig azt, hogy eljöttetek a rendezvényeinkre.
 
Hamarosan újra találkozunk!

Szerzők: Széll-Kovács Júlia 
és  Szablár András



Sportszervező csoport
Sportolók vagy szervezők? Vagy kettő az egyben? A 2024-es Sportszervező csoport

2024 márciusában megalakult a BME GTK Sportszervező Csoport, amely lényegesen átalakult 
tagjait tekintve. A friss csapattal neki is kezdtünk a hallgatók egyik kedvenc programjának a 
szervezéséhez, ami nem más, mint a GTK Sportnap.

Az idei tavaszi sportnap április 25-én lett megtartva a megszokott helyszínen, vagyis a BME 
Sporttelepen. Egy viszonylag újnak mondható csapattal az volt a célunk, hogy új programokkal 
készüljünk a hallgatóknak. Ebből alakult ki a kidobós bajnokság, ami hatalmas népszerűségre 
tett szert és mindenkiből kihozta a benne lakó 
gyereket és persze versenyszellemet is. Ezen 
kívül ilyen újdonság volt a sakk bajnokság, ahol 
próbáltunk kedvezni az online sakk függőinek. 
Természetesen a megszokott versenyek ugyanúgy 
megrendezésre kerültek, mint a röplabda, 
kosárlabda és mindenkinek a kedvence, a foci 
bajnokság is. Utóbbinál próbáltunk visszahozni 
egy hagyományt, a tanár-diák focit, ami nagyon 
sikeresnek bizonyult, hiszen az egész meccset 
hatalmas szurkolói tábor kísérte. Ezt a napot 
a szokásos eredményhirdetéssel zártuk le, ahol minden dobogós helyezettet jutalmaztunk 
érmekkel, valamint utalványokkal.

Az idei Sportszervező Csoporttal szerettünk volna egy új programot is behozni a diákéletbe. 
Természetesen nagyon szeretjük a Sportnapokat, viszont lehetőséget szerettünk volna adni 
a hallgatóknak, hogy valami teljesen mást is kipróbálhassanak. Így a közös szervezés után 
megrendeztük az Evezős Napot Dunaharasztiban. A program június 21-én délelőtt kezdődött, 
a helyi Csónakházban, ahol vártuk a résztvevőket. A rendezvény nevéből is adódóan a fő 
program közös evezés volt a Dunán. Ezen kívül pedig készültünk külön játékokkal, valamint 
egy közös bográcsozással. Ez a programunk még igen kezdetleges volt, de úgy érezzük, hogy 
egy nagyon jó kezdeményezés, amit hagyománnyá tudunk kialakítani.

A félévünk munkájának a lezárása a BME GTK Nyári táborban megszokott Sportnap. Itt 
is próbáltunk kreatívak lenni és kihasználni a helyet, ezért  a vízi programokra helyeztük a 
hangsúlyt. Ebből kifolyólag bevezettük a vizes kidobóst, valamint a Jägerfutás helyett a sör/
fröccs-csúszást, ahol egy bevizezett matracon csúszkáltak a versenyzők a jól megérdemelt 
italokért. A helyi pályán pedig a jól bevált strandröplabda pörgött egész délután.
Azt gondolom ez egy igazán sikeres féléve volt  a Sportszervező Csoportunknak és ugyanilyen 
lendülettel megyünk neki az őszi időszaknak is! Innen is szeretettel várunk minden kedves 
hallgatót a következő rendezvényeinkre!

Hajrá Sport!

Szerző: Varga Babett



Instruktorgárda
Az Instruktorgárda a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetem (BME) Gazdaság 
és Társadalomtudományi Karán (GTK) működő szervezet, amely az országban egyedülállóan 
a mesterképzést kezdő hallgatók számára szervez különböző színes programokat és igyekszik 
beintegrálni őket az egyetem és a kar közösségi életébe. 

Az Instruktor Gárda fő célja az újonnan érkező elsőéves hallgatók segítése, beilleszkedésük 
támogatása, és az egyetemi életbe való beszoktatása. A gárda tagjai, az úgynevezett instruktorok, 
maguk is tapasztalt hallgatók, akik saját élményeik és tudásuk révén igyekeznek megkönnyíteni 
a gólyák számára az egyetemi élet kezdeti nehézségeit. 

A programszervezésen kívül a csapat fontos feladata a hallgatók segítése is különböző, az 
egyetemmel kapcsolatos tanulmányi, közéleti vagy egyéb kérdésekben is. 

Az Instruktorgárda által szervezett programok 

Az instruktorok által szervezett legnagyobb esemény a BME GTK Mesterhét, amely őszi 
félév regisztrációs hetében zajlik. Itt az újdonsült mesteres hallgatónak lehetősége nyílik 
megismerkedni leendő szaktársaikkal, évfolyamtársaikkal és a GTK-s közösségi életben aktív 
hallgatókkal. Találkozhatnak a karon működő hallgatói csoportokkal, szakkollégiumokkal és 
öntevékeny körökkel. A hét során 5 napon keresztül színes programok várják a résztvevőket, 
mint például ismerkedős nap, bográcsozás, borkóstoló, kocsmatúra és vetélkedő. 

Idén először megrendezésre került a mesterhetet megelőzően egy ismerkedős csapatépítés, 
amely során a kollégium udvarán bográcsozásra és különböző csapatépítő játékokban való 
részvételre volt lehetőségük a hallgatóknak. Ezzel a programmal igyekeztünk lehetőséget 
teremteni azoknak a hallgatóknak, akik esetleg nem BME-re jártak alapszakra, hogy ismerősöket 
szerezzenek az egyetemen, valamint megismerjék az Instruktorokat, akikhez akár tanulmányi 
kérdésekkel is fordulhatnak. 

A félév során a gárda további csapatépítéseket is szervez, melyekre minden BME GTK 
mesterszakos hallgatót szeretettel várnak. Az elmúlt években volt példa közös kiállítás 
látogatásra, túrázásra, társasjáték estre, kvízestre, (vagy akár) de még piknikre is. 

Hogyan lehet valaki az instruktorgárda tagja? 

Az Instruktorgárda felvételi folyamata a tavaszi félév során zajlik. A GTK HK honlapján 
közzétett pályázati kiírásra jelentkező hallgatóknak egy személyes beszélgetésen, majd egy 
workshopon kell részt venniük, amely során a szervezők igyekeznek megismerni a jelentkezőket, 
valamint felmérni, hogy a félév során előforduló feladatoknál szóismétlés  hogyan teljesítenek. 
A felvételi folyamat végén egy általában 6-8 fős gárda alakul, akik már a tavaszi félév végén 
nekilátnak a közös munkának, hogy minél színvonalasabb programokat tudjanak szervezni a 
következő félévben érkező mesteres gólyáknak.

Szerző: Szabó Georgina



Szakkollégiumok
Kedves leendő kommON tag!
Hogy telt a nyarad? Számunkra elképesztően hamar elrepült! A félév kezdetével azonban új, izgalmas kalandoknak 
nézünk elébe, hiszen kommON tagok vagyunk! 

Hallottál már a kommON kommunikációs szakkollégiumról? Ha még nem, engedd meg, hogy pár/néhány  mondatban 
bemutassuk neked. Reméljük pár perc olvasás után kedvet kapsz a jelentkezéshez.
 Ha pedig igen, de valamilyen számunkra elképzelhetetlen, biztosan rajtad kívül álló oknál fogva még nem vagy tag, ez 
lesz az emlékeztetőd, hogy amennyiben teheted, ne hagyd ki ezt a szuper lehetőséget, hiszen igazán nincs mit veszítened.

A kommON egy olyan egyetemistákból álló szakkollégium, ahol a közösség és a szakmaiság  találkozik. Főként a 
kommunikáció különböző területeivel foglalkozunk, amit több perspektívából is megvizsgálunk. Havi rendszerességgel 
szervezünk kurzusokat és szakmai esteket, így ha csatlakozol, kipróbálhatod magadat PR területen, grafikusként, social 
media managerként, vagy akár rendezvényszervezőként is.

 A sok szuper feladat, tanulás, illetve tudás megszerzése után havi egy csapatépítőn eresztjük ki a gőzt közösen. Az 
év során táborokat és egynapos kirándulásokat is szervezünk, ahol mindig nagyon jól érezzük magunkat. A sokszor 
megterhelő egyetemi hétköznapok alatt jó érzés, hogy van egy olyan hely, ahol egy befogadó közösségben, “családban”, 
ki tudunk kapcsolódni.

Felmerülhet benned a kérdés, hogy gyakorlatban ez hogyan valósulhat 
meg, mit is tudsz majd itt csinálni? A kommON kreatív, szakmai 
és közösségi csoportokból áll, ezekhez tudsz csatlakozni. Minden 
csoportnak megvan a maga feladata, így különböző területeken is 
kipróbálhatod magadat. Ezek mind olyan területek, amelyek a munkaerő 
piacon is keresettek, így az önéletrajzodban nagyon jól fog mutatni 
a kommON-os tagság. Továbbá rengeteg tapasztalatot szerezhetsz, 
illetve olyan tudásra tehetsz szert, amit a kommunikációhoz kapcsolódó szakmákban fel tudsz majd mutatni.   Fontos, 
hogy a szakkollégiumban nagyon sok kapcsolatra tudsz szert tenni, mind szakmai, mind közösségi téren. Ezeknek a 
kapcsolatoknak rengeteg hasznát veheted a jövőben, de akár már az egyetemi éveid alatt is.

Képzeld, a következő félévben lesznek kurzusaink, pszichológia és Photoshop témában is!
A kommON-nál arra törekszünk, hogy olyan szakmai esteket tartsunk, amik érdeklik a tagokat és tudnak belőlük tanulni, 
fejlődni. Így ha kíváncsi vagy egy témára, ami a kommunikációhoz köthető, akkor nálunk akár meg is szervezhetsz egy 
szakmai estet. A közelmúltban voltak nyilvános beszédről, előadástechnikáról és videóvágásról szóló kurzusaink is. 

Esetleg szeretnél Facebook postokat szerkeszteni, illetve videókat készíteni, vágni? A kreatív csoportunkban ezekre 
mind lehetőséget adunk!. Social media tartalmakat készíthetsz, szövegeket írhatsz és kreatív postokat is alkothatsz.

A kommON Family valós értékeket hordozó elnevezés. Mi itt a szakkoliban tényleg egy családként működünk, hiszen 
kis létszámunknak köszönhetően , mindenki ismer mindenkit és egy közvetlen, felszabadult közeg alakult ki nálunk. 
Ami a programokat illeti, voltunk már bowlingozni, túrázni, de a kommON születésnapját is megünnepeltük.

Tavaly sok új, lelkes taggal bővült a csapatunk, akik lelkesedésükkel új lendületet hoztak a szakkoli életébe. 
Szeptemberben te is jelentkezhetsz a kommON kommunikációs szakkollégiumba, ezzel megszínesítve az egyetemi 
éveidet. A tagfelvételről és rólunk a Facebook oldalunkon tudsz tájékozódni.

Mi már nagyon várjuk a találkozást!(:

Üdvözlettel,
Réka és Zsófi
A kommON társelnökei

Szerzők: Bordás Réka és Danka Zsófia



Az Erasmus után
Sziasztok!

Fábián Éva vagyok, nemzetközi gazdálkodást tanulok és a 3. évemben, 6. félévemben, 
lehetőségem volt Erasmussal Portugáliába, Setúbalba jutnom.

Egyike vagyok azoknak, akiket nem vettek fel a pótjelentkezésnél oda, ahova menni szerettek 
volna, de nem bánom, hisz tapasztalatból mondhatom, hogy ez egy tökéletes élmény, bárhová 
is kerülsz. Rengeteg kérdés volt bennem is, de még annál is több élménnyel, baráttal tértem 
haza és persze magamról is tanultam egy-kettőt. Előző félévben volt alkalmam a GT Times 
lapjába írnom egy cikket egy Lengyelországban tanuló lánnyal arról, hogy milyen is délen 
vagy északon az élet.. 

Legjobb úticél a félévben?
Nagyon hálás vagyok magamnak, hogy rengeteg utazásban 
részt vehettem a félévem alatt. Próbáltam nem kihagyni 
azt a sok lehetőséget, ami adatott, hiszen mikor máskor, 
ha nem most? Ezzel a gondolattal indultam ki februárban 
és azt hiszem nagyon büszkén kijelenthetem, hogy a két kezemen se tudom megszámolni a 
kisebb-nagyobb kiruccanások számát. Mind közül talán Coimbra tetszett a legjobban, ami egy 
egyetemváros Portugáliában. 
Kis háttérsztori: Coimbra volt az egyik portugál város, ahova jelentkeztem, de végül Setúbal-
ba kerültem. 

Látogatásunk alapját az egyik kint szerzett barátnőm 
barátnője hozta létre, aki abban a városban volt ERASMUS-
on. Ennek hála az ingyen szállás mellett egy szuper 
betekintést kaptunk a környékről amellett, hogy hova 
érdemes menni. 
Apró megjegyzés, hogy sikerült pont azon a hétvégén 

látogatást tennünk, amikor az ottani egyetem végzősei hatalmas karnevált csapva búcsúztatták 
az ott eltöltött éveiket. Tudni kell, hogy azért hívják karneválnak, mert minden szak készít 
magának egy feldíszített kabalát. 
Érdemes repoharat hozni magaddal, mivel mindenféle italt osztanak a kocsikról. A városi 
krúzolás végén egy hídon átkelve elégetik a furgonra készült szerkezetet, a diákok pedig 
(bárkinek a csatlakozásával) beleugranak a folyóba. Hihetetlen élmény volt végignézni és ezzel 
még nem volt vége! Ez egy egész hetes fesztivál náluk, amin esténként egy külön területen 
fesztivál zajlik. Elnéztünk ide is, hisz, ha már ott vagyunk, miért ne tennénk. Előadókat nem 
ismertünk, de a hangulat nagyon jó volt mindegyik színpadnál. 
Nagyon hálás vagyok a lehetőségért, hogy eljutottam a városba, azért meg pláne, hogy egy 
ilyen különleges ’bolond’ ballagást is láthattam.

Hogy ment az angol?
Jelenleg középfokú nyelvvizsgával rendelkezem, de leginkább a lustaságom gátolt meg 
abban, hogy rendesen felkészülve letegyem a felsőfokút. Ettől függetlenül kicsit féltem, hisz 



attól még hogy angolul nézek sorozatokat, filmeket, nem igazán van 
lehetőségem folyamatosan beszélni angolul senkivel. Kérdezgettem 
évfolyamtársaim, akik előttem voltak kint, hogy ők hogyan élték meg és 
mindenki megnyugtatott, hogy senki nem tökéletes. Az pedig egy nagy 
bónusz, hogy a legtöbb - ha nem minden - embernek a második nyelve csak 
az angol. Természetesen az elején sokszor volt olyan, hogy nehézkesen 
találtam meg egy-két szót, de a végére a napi szintű beszélgetésben és 
az egyetemen is sikerült minden. Persze nagyon sok vicc született abból, 
amikor valakinek épp nem jutott eszébe valami angolul, de megtanultam 
rengeteg török, görög, cseh, lengyel szót emiatt. Megjegyzem, meglepően 
sok közös vagy szinte azonos szót találtunk így. Hogy egy példát is mondjak: a csehekkel 
mentem kajálni, melynek során volt pár undorítóbb része is az étterem sornak. Majd egyszer 
csak az egyikük felüvöltött, hogy ’Fujjj’ - nyilván elkezdtem röhögni, majd megbeszéltük, 
hogy ezt bizony mi is így mondjuk. Innentől 
pedig megvolt a közös pont, abban az esetben 
ha valami borzasztót láttunk.

 
Milyen volt lakótársakkal együtt lakni?
Sok idő nem adatott meg a lakótársaimmal 
sajnos, mivel az első 2 hónapban egyedül 
laktam egy 4 szobás helyen. Mit ne mondjak, 
az elején ijesztő volt egy idegen helyen lenni, 
de megszoktam és így senkit nem zavart, 
ha néha páran beugrottak. Kollégiumban 
laktam előtte 2 és fél évig az egyetem alatt, 
szóval attól nem féltem, hogy nem tudok igazodni a többiekhez. Először egy lány lakótársam 
volt, akivel nagyon jól megtaláltuk a közös hangot. Rengeteg programot csináltunk együtt, 
hisz mindegy hol vannak a barátaid, azokkal a legegyszerűbb mozogni, akikkel együtt laksz. 
Április végén lett egy fiú lakótársunk, majd májusban egy másik lány is csatlakozott hozzánk. 

Mindhárman szakmai gyakorlaton voltak, így ők a teljes bulis 
élményt nem tudták átélni, de hétvégente néha kimozdultunk 
együtt. Azon kívül közösen főztünk, nevettünk, csótányt tettünk 
el láb alól és elmélkedtünk a világon. Nem hagyhatom szó nélkül 
a főbérlőnket sem, aki egy életvidám személyiség volt és amíg 
egyedül voltam, videochateltünk és meglátogatott Londonból. 
Utolsó közös esténken pedig egy közös kajálást csináltunk, 
mindenki országából egy-egy fogással, ami kicsit ugyan rosszul 
sikerült, de annál többet nevettünk a procedúrán. Szúrok be pár 
képet, hiszen más nem írja le jobban a kis családias hangulatot. 



Szerző: Fábián Éva

Milyen érzés volt az itthoni életed hátrahagyni egy fél évre? 
Nem tudom elmondani, mennyire féltem kihagyni a Kari Napokat, a Félévfelezőt vagy a 
Wigner Fesztet, de közben tudtam, hogy már megannyin részt vettem és részt is fogok venni. 
Attól is tartottam, hogy a barátaim túl sok jó dolgot csinálnak nélkülem és egy idegennek 
fogom érezni magam, miután hazajövök, de most, hogy itt vagyok kijelenthetem, hogy nem 
így történt. Hála istennek voltak páran, akiknek sikerült meglátogatniuk, de akinek nem, 
azzal is többször telefonáltunk, hogy az aktualitásokat elmondjuk. Persze az rettentően 
megkönnyítette a helyzetem, hogy sikerült barátokat találnom és programokat szerveznem, 
hisz ezek elterelték kicsit a figyelmem, hogy az otthoni 
életemet ’befagyasztottam’ fél évre. Ha esetleg a 
megszokottat félnétek itthagyni és ezért nem mertek 
jelentkezni, akkor nagy butaságot követtek el.

Ahogy minden Erasmus-os hallgató mondta nekem előtte, hogy mekkora élmény, muszáj 
elmenni rá egyszer, akkor most elmondom, hogy igazuk van. Egy remek lehetőség fiatalon, 
nem fogod, és nem is tudod megbánni. A személyiséged, az önbizalmad, a megoldóképességed 
fejlődése, az, hogy rengeteg helyről szerzel barátot, ami által később, ha arra jársz bárhol szívesen 
látnak, az egy rettentő jó érzés és csak buzdít arra, hogy ezt ne hagyd abba. 

Hagyok itt pár képet, magamnak, meg 
nektek is, hogy lássátok milyen kedves és 
összetartó család alakult ki. Köszönöm, 
ha végigolvastad, bármi kérdésed lenne az 
Erasmus-ról vagy Portugáliáról nyugodtan 
keress!


